

Bestyrelsesmøde Dansk Svømmebadsteknisk Forening

Mødedato:	Sted	Referent:
12.06.2018	Niras, Jupitervej 1, 6000 Kolding	Karin Rye Riddermann
Ref. nr.	Emne:	
88/2018	Bestyrelsesmøde	
Dagsorden:		
1. Godkendelse af referat fra sidste møde® 2. Siden sidst 3. Handleplan og ansvarsområder 4. Projekter 5. Emner til drøftelse 6. Arbejdsgrupper (bladet, events, årsmøde og studieture) 7. Eventuelt		
Deltagere:		Afbud:
Lars Norring (LN)		
Torben Andersen (TMA)		
Klaus Rask Petersen (KRP)		
Liselotte Jacobsen (LJ)		
Anette Larsen (AL)		
Kenneth Laursen (KLA)		
Henrik Due (HD)		
Mette Bendstrup		
Mads Ramsing		
Kent Skovdahl		
		Sekretariatet:
		Karin Rye Riddermann

1. Godkendelse af referat

Referat fra den 24. april godkendes uden bemærkninger.

2. Siden sidst

a. Ind- og udmeldelser

Ingen ændringer siden sidst.

b. AquaPunkt

Intet siden sidst

c. Erhvervslivredderprøven

Liselotte deltager i møde i styregruppen den 22. juni – det har været vanskeligt at få mødet tilrettelagt.

d. Svømmebadsassistentuddannelsen

Line på sekretariatet har kørt en målrettet kampagne for uddannelsen og har nu 15 sikre elever – skolen har tidligere sat et minimum på 16 elever, så alle forslag modtages.

Kommer der ikke elever til dette hold, bliver det særdeles vanskeligt at få uddannelsen gjort permanent.

Carsten Larsen fortsætter det arbejde i Uddannelsesudvalget.

e. **Aqua Akademiet**

Boot camp 30. august. Det har tidligere været en udfordring at deltagerne ønsker at få øvelser eller 'koncepter' med hjem så de kan bruge det senere.

Derfor har Liselotte indhentet tilbud på 3 kameraer med tripods, som vi kan opstille til at optage instruktørerne og derefter distribuere til deltagerne. Vi arbejder på at finde den bedste løsning til deling af filmene.

Det besluttes at indkøbe de 3 kameraer, der også kan anvendes til andre formål i foreningen.

Derudover er der stadig godt salg i interne kurser.

f. **Rådet for Større Badesikkerhed**

Lars Norring har haft møde med Ivan (der arbejder med Risikovurdering/certificering for Rådet) og Sven Hedegaard.

Lars har som leder af Kildeskovshallen leveret data til deres undersøgelse, men har ikke forpligtet DSF til nogen form for engagement i Rådets arbejde og har understreget at DSF som organisation ikke endnu har besluttet om man vil bakke op om udviklingen af en certificeringsordning for svømmebade.

g. **Andet**

Dansk Svømmeunion

Lars Norring og Karin har været til møde med Pia Holmen i Dansk Svømmeunion – hun havde sin udviklingschef, Morten, med.

Vi brugte meget tid på at komme rundt om mange mulige samarbejdsrelationer, og det mest konkrete blev Erhvervslivredderprøven, hvor unionen kunne tænke sig at hæve niveauet bl.a. ved mere træning og øvelser (der så evt. kunne laves i fællesskab med livreddertræning i klubbernes regi el.lign.).

Kunne vi i fællesskab fremskaffe data på hvordan og hvor meget gæster/svømmere forurener i vandet. SKAL vi vaske os inden vi hopper i vandet? Hvilken indflydelse har det på eksempelvis klorforbruget? Det kunne under alle omstændigheder være interessant at finde en måde at lave målinger/fremskaffe data med videnskabelige belæg.

Dansk Svømmeunion er gået med i 20-25-75 visionen og arbejder der med en del projekter og initiativer, hvor vi evt. vil kunne hjælpe og understøtte hinanden. Kunne vi evt. lave videreudvikling af fælles koncepter som et samarbejde mellem Dansk Svømmeunion og DSF.

Der er stadig udfordringer mellem klubberne og hallerne – kan det give os udfordringer i samarbejdet? Vi skal overveje skismet i den videre vej frem i spændingsfeltet mellem faciliteter og haller.

Miljøstyrelsen:

Lars og Karin har møde med Miljøstyrelsen den 27. juni om samarbejde og opfølgning på projektet om Fækale uheld.

Kenneth deltager også – forberedende møde kl. 12.00.

Vi oplever at der er flere muligheder indbygget i vejledningsteksterne, som de tilsynsførende ikke har indsigt nok til at håndtere. Derfor afhænger meget af dem, der rådgiver de tilsynsførende.

Lars har en aftale med Brian Krogh fra TI for at afklare om man kan nærme sig hinanden.

Lars har desuden aftale med René Højer fra TrygFonden for at høre, om der er samarbejdsmuligheder som ikke involverer svømmeunionen.

Intet nyt fra ConnectSport.

Lars har aftale med Jørgen Mosbæk fra HI om at der skal fastsættes et møde.

f. Kommunikation

Der er trukket statistik over foreningens kommunikation på:

- Hjemmeside
- Nyhedsmails
- Facebook
- LinkedIn

Vi ligger forholdsvist stabilt på åbningsrate på nyhedsmails og har aktive følgere på både FB og LI – om end alt for få.

Kommunikationsgruppen kan eventuelt arbejde videre med at opstille målsætninger, se på indhold mv.

3. Handleplan

Handleplanen gennemgås og tilrettes, mens de forskellige ansvarsområder fordeles på bestyrelsesmedlemmer og suppleanter.

Handleplanen vedlagt som bilag 1.

På næstkommende bestyrelsesmøde drøftes noterne under kasserne i Handleplanen.

4. Projekter

Projektstyregruppen har netop haft møde, hvor der mærkes en form for afmatning i gruppen. Det er vanskeligt at finde anvendelse for de mange penge, der er budgetteret med, og selv 'varslede' projekter er svære at få sat i gang.

Fækle uheld:

Miljøstyrelsen har udsendt udbudsmateriale til 4 rådgivende virksomheder.

Vi skal udpege personer til følgegruppen og udpeger i første omgang Lars Norring.

5. Emner til drøftelse

Markedsføringsstrategi:

Kenneth foreslår at der arbejdes med en decideret markedsføringsstrategi, og det aftales at *kommunikationsgruppen* arbejder videre med at udarbejde en sådan. Herunder indtænkes muligheder for 'bannerannoncer' i AquaShare.nu.

Svartider i bestyrelsens gruppe i AquaShare.nu:

Det debatteres hvor lang responstid bestyrelsen kan forvente af hinanden, og der er enighed om at man svarer hurtigst muligt – og at man i forventningerne til hinanden indtænker respekt for travle hverdage.

Sekretariatet ændrer indstillingerne så man også får mailnotifikationer ved svar.

Desuden bør AquaShare anvendes til løbende orientering om, hvad de forskellige bestyrelsesmedlemmer arbejder med (fx Lars' møder med forskellige samarbejdspartnere).

Tilbud fra Licitationen:

Vi har fået tilbud fra Licitationen om at skrive et antal sider i deres temanummer om svømmehalsbyggeri i efteråret.

Det vurderes at det ikke har særlig interesse for hverken DSF eller vores medlemmer og vi takker derfor nej til tilbuddet.

6. Arbejdsgrupper

a. Bladet

Vi er i fuld gang med planlægningen af de næste 2 numre af bladet. I næste nummer samles op på en række projektforslag fra årsmødet, som vurderes kan løses ved en artikel i bladet, der så kan sættes op som 'løsblad' på et senere tidspunkt.

Idéer til både artikler, temaer og annoncører modtages dog stadig gerne.

Til info har vi fået god respons på vores 'oprydning' i modtagerne og har fået mange både mails og opkald fra medlemmer der gerne vil have flere blade og fastholde dem, de allerede får.

b. Events

Næste arrangement er Odense Havnebad i august der er flyttet til 13. september på grund af Odenses aktivitetsplaner

– derefter sæsonafslutning i Fredericia.

c. Årsmøde

Der skal laves aftale med MESSE C og IFFD m.fl. om formen og fordeling af overskud.

Det er meningen at der laves større konference med flere interessenter, hvor bl.a. IDAN vil bidrage med interessant indhold. LOA-fonden vil stå for et større inspirationsområde i udstillingsarealerne omkring udnyttelse af tomme butikslokaler og ledige arealer i byrummet.

DSF skal ret hurtigt have styr på en række højaktuelle emner, som kan give os en god vinkel på både konferencen og 'vanddelen' i udstillingen.

Fx badebleer hvor der er flere producenter og erfaringer.

d. **Studieture**

God respons på planerne om at lave tur til Island i 2019.

Næste tur går til Stuttgart, hvor der nu trænger til lidt markedsføring. Her kan vi evt. samarbejde med den norske forening Idrett, Bad og Park, der ikke selv laver tur til Interbad i år, men som til gengæld rejser til Piscine i Lyon i november.

7. Eventuelt

Kommende mødedatoer:

16. august i DGI Byen. Mødes til frokost kl. 12 og derefter socialt arrangement om aftenen.

30. oktober kl. 10 – 15 ved Niras, Jupitervej 1, 6000 Kolding

13. december kl. 12.00: Liselotte og Kenneth arrangerer julefrokost

29. januar kl. 10 – 15 ved Niras, Jupitervej 1, 6000 Kolding

19. marts kl. 17 – 18.30 på Hotel Fredericia, Vestre Ringvej 100, 7000 Fredericia /derefter middag om aftenen.

20-21 marts 2019: Årsmøde og SportsFair

